
 

 

Broj:  

Sarajevo, 27. 10. 2020. 

 

Sastanak Skupine 12+ 

26. listopada 2020. godine 

(sastanak na daljinu) 

 

 

Predsjedatelj Izaslanstva Parlamentarne skupštine BiH u Interparlamentarnoj uniji (IPU) 

Safet Softić sudjelovao je 26. listopada 2020. na sastanku na daljinu Skupine 12+.  

Na sastanku su usvojeni zapisnici sa sastanaka Skupine 12+ održanih u Beogradu 13., 15., 16. 

i 18. listopada 2019., te Izvješće o sastanku Upravnog odbora, održanom 28. rujna u 

Lisabonu. Vođena je rasprava i o Posebnom poslovniku o izboru predsjedatelja Skupine 12+, 

donesene se odluke da glasovanje traje 40 umjesto 20 minuta, potvrđeno je da mandat 

predsjedatelja Skupine 12+ traje dvije godine i donesena je odluka o predstavljanju tri 

kandidata za predsjedatelja Skupine 12+. Upravni odbor odlučio je odgoditi za iduću godinu 

sve sastanke koji su planirani za ovu godinu, poput prijedloga turskog izaslanstva da                  

Skupina 12+ održi sastanak u Istanbulu i prijedloga da treći regionalni seminar o postizanju 

ciljeva održivog razvoja za Skupinu 12+ bude održan u Francuskoj, zbog stanja s 

pandemijom koronavirusa. Nakon toga je uslijedilo predstavljanje kandidata za predsjedatelja 

Skupine 12+. Predstavila su se tri kandidata za ovu dužnost. Svaki kandidat imao je 5 minuta 

za predstavljanje. Kandidati za ovu dužnost bili su: Arda Gerkens, zamjenica predsjedatelja 

Senata Nizozemske, Olga Kefalogianni, predsjedateljica Izaslanstva Grčkog parlamenta u 

IPU-u, te Andrics Gryffroy, zastupnik u Senatu Belgije, koji je povukao svoju kandidaturu. 

Kandidatkinje Arda Gerkens iz Senata Nizozemske i Olga Kefalogianni iz Grčke izložile su 

svoje planove i ciljeve rada na dužnosti predsjedatelja Skupine 12+, te odgovarale na pitanja 

predstavnika država članica Skupine 12+, posebno u vezi s islamofobijom, rasizmom i 

drugim kriznim pitanjima na globalnom planu. Uslijedilo je glasovanje, koje je trajalo 40 

minuta. Potom je vođena rasprava o financijskim pitanjima Skupine 12+. Predsjedatelj 

Skupine 12+ Duarte Pacheco podnio je izvješće o utrošenim sredstvima. Usvojeno je 

Financijsko izvješće za 2019. godinu. Nakon toga je raspravljano o planu za sljedeći sastanak 

Skupine 12+ koji bi trebao biti održan u svibnju ili lipnju 2021. godine u Ženevi ako stanje s 

pandemijom koronavirusa to dopusti. Raspravljano je i o Upravnom odboru za pripremu 5. 

svjetske konferencije predsjednika parlamenata, koja je odgođena za ljeto 2021. godine. 

Skupina 12+ ima pet članova u Upravnom odboru za organiziranje 5. svjetske konferencije, 

te je potrebno imenovati još četiri člana iz Skupine 12+. Odlučeno je da će se dati dovoljno 

vremena kako bi se izaslanstva prijavila za ovu poziciju. Zatim su uslijedila pitanja u vezi s 

Upravnim vijećem. Raspravljano je o Posebnom poslovniku o reguliranju vođenja sjednice na 
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daljinu Upravnog vijeća, glasovanju na daljinu Upravnog vijeća, financijskim pitanjima, kao i 

o financijskim rezultatima u 2019. godini, te o konsolidiranom proračunu za 2021. godinu. 

Uslijedila je rasprava o izboru predsjednika Interparlamentarne unije i izboru Izvršnog 

odbora, a potom i o izvješću Odbora za ljudska prava parlamentaraca koje će biti 

predstavljeno na zasjedanju Upravnog vijeća od 1. do 4. studenog 2020. Predstavljeno je i 

izvješće o virtualnom segmentu 5. svjetske konferencije predsjednika parlamenata. Uloženi 

su napori u održavanje ove konferencije uživo iduće godine, uz nadu da će se stanje s 

pandemijom koronavirusa ustabiliti. Zatim je uslijedila rasprava o prijedlogu francuske 

skupine za formiranje Radne skupine za znanost i tehnologiju. Prije godinu dana donesena je 

odluka o osnivanju te skupine, dana je suglasnost za njezino osnivanje, ali još uvijek ništa 

nije učinjeno po tom pitanju. Potom su predočeni rezultati provedenog izbora za 

predsjedatelja Skupine 12+, te je nova predsjedateljica Arda Gerkens, zamjenica predsjednika 

Senata Nizozemske. Nakon što je realiziran dnevni red sastanka, članicama Skupine 12+ 

obratio se Duarte Pacheco, koji je zaželio uspjeh u radu i prosperitet budućoj predsjedateljici 

Skupine 12+ i zaključio ovaj sastanak.  

 

  Izvješće pripremila:                                                                           Izvješće odobrio:                                                                                                           

     Naida Mulalić                                                                                    Safet Softić 

 

 

Dostaviti: 

- Kolegiju Zastupničkog doma PSBiH 

- Kolegiju Doma naroda PSBiH 

- Kolegiju Tajništva PSBiH 

- članovima Izaslanstva PSBiH u PSIPU-u 

- Povjerenstvu za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH 

- Povjerenstvu za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda PSBiH 

- Sektoru za odnose s javnošću PSBiH 

- Sektoru za međunarodne odnose i protokol PSBiH 

 

 

Kopija: Ministarstvo vanjskih poslova BiH  


